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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 4. 2. a miestneho zastupiteľstva 13. 2. 2014.

Pokračovanie na str. 2

Milí Lamačania,
Dovoľte mi, aby som sa Vám prihovoril na za-
čiatku roku 2014. Roku, ktorý pre mnohých 
z nás bude ešte znamenať veľa problémov, pre 
niektorých aj existenčné, či zdravotné problé-
my. V  tomto svete, plnom pokryteckých afér, 
rozhodnutí bez morálnej zodpovednosti, nie 
je ľahké nájsť silu pre nové zodpovedné rieše-
nia každodenných problémov. A predsa máme 
dôvod obetovať sa pre druhých, ktorí potrebujú 
Vašu pomoc či potechu. Mnohé príkoria, ktoré 
nás nepoložia, nás povzbudia do ešte lepších 
výkonov. Preto Vám všetkým prajem do ďalšie-
ho roku veľa zdravia, síl a nápadov pre riešenia 
nových úloh, možno i  tých, ktoré sme si pre-
niesli ako nesplnené záväzky z  roku 2013. Rok 
nám ubehol, ani sme sa nenazdali a už musíme 
myslieť na nové úlohy. Konkrétne, mestská časť 
v  minulom roku splatila z  bežných príjmov in-
vestičnú dlžobu na výstavbu nájomných bytov, 
ktorá mala byť zaplatená už pred štyrmi rokmi 
a aj preto sme mali problémy s realizáciou prio-
rít, ktoré sme si predsavzali na rok 2013. No i tak 
sme v  minulom roku prefinancovali autobuso-
vú linku 130, ktorá už viac ako rok slúži najmä 
starším občanom. Veľa ľudského úsilia nás stálo 
vybavovanie Voľnočasového areálu, ktorý bude 
financovaný predovšetkým z  financií EÚ ale aj 
pričlenenie školskej jedálne priamo pod MÚ, 
čo prinieslo prehľadnejšie financovanie. Nad 
Lamačom sme vztýčili cyrilo-metodský dvojkríž. 
Naša pracovná čata po dlhej a náročnej zimnej 
údržbe zrekonštruovala viaceré detské ihriská 
a  popritom sme sa i  v  tomto roku poctivo ve-
novali údržbe zelene, čistote a životnému pros- 
trediu.Za všetky práce, ktoré sme urobili naj-
mä svojpomocne, chcem na tomto mieste po-
ďakovať všetkým spolupracovníkom. Mnohé 
riešenia, hoci sa zdajú veľmi jednoduché, stoja 
veľa úsilia, najmä kvôli prekvitajúcej byrokracii. 
Všetkým pekne ďakujem a do nového roku im 
prajem veľa zdravia a pracovných síl. Vám Lama-
čanom chcem taktiež popriať veľa zdravia, ľud-
ského šťastia, pokoja a úprimnej radosti, možno 
z  drobností, ktoré si nestíhame v  tom našom 
každodennom zhone niekedy všimnúť. Verím, 
že nás čaká rok veľkých záväzkov. Plný práce, ale 
na konci sa budeme môcť spokojne obzrieť za 
dobre vykonanou prácou. 

Peter Šramko 

Rozhovor s poslankyňou                              
Rozprávali sme sa s predsedníčkou Komisie 
pre veci sociálne, zdravotné a  bytové An-
nou Markovou 

Na úvod by som rada do 
roku 2014 zavinšovala všet-
kým Lamačanom vinšom, 
ktorý sa traduje a  odznie 
hádam v každej rodine - po 
lamačsky:

“VINŠUJEM VÁM TENTO NASTÁVAJÚCI ROK,
ČO MÁTE - ČO NEMÁTE,

ČO OD PÁNA BOHA POŽÁDATE, 
ZDRAVÍ, ŠČASCÍ A PO SMRCI KRÁLOVSTVO NEBESKÉ!“

Sociálna oblasť a otázky bytové a zdravotné, 
ktorým sa venuje vaša komisia patria k  mi-
moriadne citlivým záležitostiam na riešenie. 
Čomu, ktorej oblasti sa najviac venovala 
vaša komisia v roku 2013 ?
  Naša komisia sa zaoberá naozaj citlivou prob-
lematikou, kde nestačia iba rady, ale konkrét-
ne materiálne či finančné riešenia. Možnosti 
sa však odvíjajú od balíka peňazí, ktorý máme 
k  dispozícii. Najviac a  vlastne na každom za-
sadaní komisie sa zaoberáme jednorazovou 
žiadosťou o pomoc v hmotnej núdzi. Žiadosti 
si podávajú zväčša starší a ovdovelí, ktorí majú 
veľmi nízky dôchodok a  nemajú pomoc od 
svojich najbližších. Je to pomoc hlavne na lie-
ky, stravu a ošatenie... 

Jednou z  možností ako pomôcť sociálne 
slabším je pridelenie nájomného bytu. 
V  tomto roku sme mohli prideliť iba jeden 
nájomný 1-izb. byt, i  keď poradovník predur-
čoval najmenej 5 rodín, ktorým by to určite 
pomohlo. Tento byt bol v priestoroch školy na 
Borinskej ulici. V  decembri sa uvoľnil takisto 
byt na Studenohorskej ulici, kde si žiaľ nájom-
ca neplnil svoje povinnosti a neplatil nájomné. 
V  prípade bytovej otázky je mi sympatická 
myšlienka vybudovať nájomné byty na Po-
vozníckej ulici, ktoré by boli určené mladým 
lamačským rodinám. Na decembrovom za-
stupiteľstve sme tomuto zámeru ako poslanci 
vyjadrili jednomyseľne podporu. 

V  Lamači sa maximálna pozornosť venuje 
seniorom. Vám pri práci pre lamačských se-
niorov iste pomáha, že Lamač a Lamačanov 
dokonale poznáte...
To je fakt, som rodáčka a lokálpatriotka z Lamača, 
mám tu rodinu, známych, spolužiakov, poznám 

Príhovor starostu                                 Silvester v Lamači                                                                                                                               
Podobne ako v  minulých rokoch, aj počas 
tohtoročného Silvestra mohli príchod no-
vého roka osláviť Lamačania spoločne na 
Malokarpatskom námestí. Podávala sa ka-
pustnica i varené víno. Prvé sekundy a mi-
núty roku 2014 sprevádzal ohňostroj, kto-
rý zabezpečili členovia Spolku vyslúžilých 
vojakov generála M.R. Štefánika v Lamači.

Vianočný strom je z Lamača
Aj vianočné oslavy v centre Bratislavy niesli 
„lamačskú pečať“. Tohtoročný vianočný strom 
na Hlavnom námestí totiž pochádza z Lamača.

Dôležitý oznam

Verejná prezentácia návrhu ÚPD Malokar-
patské námestie sa uskutoční 5.2. o 18.00 h 
v kine Lamač.
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K téme „stavebný úrad“ sa vyjadrila poslankyňa 
miestneho zastupiteľstva a predsedníčka Komi-
sie výstavby, územného rozvoja a  regionálnej 
politiky Gabriela Bizoňová.

Na poslednom miestnom zastupiteľstve sme 
schválili vytvorenie samostatného staveb-
ného úradu priamo v  Lamači. Bude to určite 
ústretovejšie pre našich obyvateľov.
Ale poďme pekne poporiadku.
Do konca roku 2013 sme fungovali ako spo-
ločný stavebný úrad v Devínskej Novej Vsi, pri-
čom na jeho prevádzku sme vynakladali ročne 
30.000 eur. V marci 2013 nám vypovedali po-
slanci miestneho zastupiteľstva DNV zmluvu, 
nakoľko podľa stanoviska vedúcej spoločného 
stavebného úradu, nemôžu poskytovať dosta-
točné služby pre ich obyvateľov, v čase keď sa 
venujú naším Lamačským stavebným strán-
kam.
Keďže sme ale požiadali o  odklad, aby sme 
sa mohli pripraviť, poslanci predĺžili dobu 
fungovania spoločného stavebného úradu 
z  júna 2013 na koniec decembra 2013, teda 
o  pol roka. Už na prvom zastupiteľstve kde 
táto informácia bola uvedená sme požiadali 
starostu, aby spravil všetky potrebné kroky 
na to, aby nedošlo k  obmedzeniu fungova-

nia stavebného úradu pre našich obyvateľov.
Bohužiaľ, až na základe zaradenia bodu „In-
formácia o  fungovaní stavebného úradu od 
1.1.2014“ , ktorý na rokovanie zastupiteľstva 
dňa 28.11. 2013 predložili poslanci za Smer-SD 
a Most-Híd, sme mohli začať hasiť fungovanie 
stavebného úradu.
Považovali sme to za prioritu, nakoľko už 
v tom čase sme mali informáciu, že zastupiteľ-
stvo DNV nepredĺžilo spoločný stavebný úrad 
do polovice roku 2014.
Na zastupiteľstve sme si vypočuli veľa výhovo-
riek od starostu Petra Šramka, ako napríklad, 
že nebol načas prijatý nový stavebný zákon 
a nariadenie vlády, ktoré by malo presne určo-
vať, kde a ako budú stavebné úrady zriadené. 
Ale ako vieme, stavebný zákon sa vôbec veľ-
mi ťažko novelizuje a  mení, trvá to celé roky 
a doba jeho prijatia a účinnosti je reálne veľmi 
otázna. Okrem toho táto novela reálne ani ne-
rieši fungovanie stavebných úradov, len opisu-
je existujúci stav. Preto čakanie pána starostu 
a nekonanie ako štatutára z jeho strany pova-
žujem za veľmi nezodpovedné, veď ide predsa 
o ľudí, ktorí potrebujú, aby mali túto základnú 
funkciu obce k dispozícii.
Dňa 28.11. nás starosta informoval, že po-
žiadal Dúbravku o  zriadenie spoločného 

stavebného úradu. My sme prijali uznesenie, 
kde sme zaviazali starostu, aby pripravil na 
ďalšie zastupiteľstvo presnú informáciu kde 
sa bude archív sťahovať, kde a  kto ho bude 
sťahovať, kde a  na koho sa budú môcť ob-
racať obyvatelia od 1.1. 2014 a  taktiež, kto 
bude vybavovať otvorené podané žiadosti. 
Taktiež popis presných krokov (aj s  listami), 
ktoré urobil do vtedy a  alternatívy možného 
fungovania. Ako sa starosta na onom zastupi-
teľstve vyjadril, pokladá našu mestskú časť za 
chudobnú na to, aby mala vlastný stavebný 
úrad.
Dňa 17.12. starosta zaradil bod Zámer zriade-
nia spoločného stavebného úradu.
Bohužiaľ neobsahoval informácie, ktoré sme 
od starostu žiadali. Dúbravka dňa 10.12. síce 
tesnou väčšinou súhlasila, aby ich starosta ro-
koval s Lamačom o prípadných podmienkach 
a možnostiach. Ale termín bol stanovený až na 
koniec januára 2014 - teda februárové zastupi-
teľstvo a to nehovorím priamo o zmluve a ne-
gatívnych stanoviskách jednotlivých oddelení 
miestneho úradu v Dúbravke. 
O  priorite tejto záležitosti pre starostu 
Šramka svedčí aj fakt, že taký dôležitý bod 
zaradil až ako bod č. 16. A skôr zaradil na-
príklad vystúpenie členov z odborných ko-
misií a iné ďaleko menej dôležité body. Pre-
to sme tento bod predradili hneď ako 3A. 
Nakoniec sme sa väčšinou uzniesli, že v tom-
to reálnou alternatívou bude práve zriadenie 
samostatného stavebného úradu, aby nedoš-
lo ku kolapsu vybavovania žiadosti podaných 
našimi obyvateľmi, ako aj nových, ktoré bude 
potrebné vybaviť hneď začiatkom roka. In-
formácie o  úradných hodinách stavebné-
ho referátu však hovoria, že ten, kto bude 
chcieť niečo reálne vybaviť na stavebnom 
úrade, bude si musieť počkať do polovice 
januára. 

Gabriela Bizoňová
poslankyňa MZ

našich starousadlíkov, ich rodinné zázemie, po-
mery, tragédie, ale aj krivdy, ktoré boli spáchaná 
na ich majetku... Stále si rada vypočujem našich 
skúsených, starších ľudí, napríklad v klube JDS, 
ktorí mi často pri osobnom stretnutí povedia 
čo ich trápi, čo by potrebovali, za čo sú vďační. 
Preto chcem pochváliť aj našu opatrovateľskú 
službu, kde pracujú ženy, ktoré sú z  Lamača 
a  majú osobitný prístup k  potrebám starších. 

Teším sa aj z  toho, že sa podarilo udržať linku 
č. 130. Seniorom pomáha dostať sa pohodlne 
k  Vojenskej nemocnici, kde môžu pokračovať 
na Kramáre. Okrem toho, zriadenie STOP zóny 
Pod Zečákom a na Vrančovičovej ulici im umož-
ňuje vystúpiť s nákupom prakticky pred vlast-
ným domom. Tiež mám radosť z užívania Spo-
ločenského centra Lamač na Malokarpatskom 
námestí. Centrum má bezbariérový prístup, čo 

je veľká výhoda oproti faktu, že pri akciách ko-
naných napr. v kine Lamač bolo pre mnohých 
seniorov už náročné zdolať schody. Som rada, 
že sa pokračuje aj v tradícii štedrovečerných ve-
čerí pre osamelých. Verím, že aj v novom roku 
sa nám podarí i  napriek zložitej ekonomickej 
situácii presadzovať programy, ktoré prinesú 
pre našich seniorov čo najviac výhod. Držme si 
navzájom palce!

DÔLEŽITÝ  OZNAM
O VZNIKU SAMOSTATNÉHO STAVEBNÉHO REFERÁTU

a zrušení Spoločného stavebného úradu 

Od 01.01.2014 bude výkon činnosti stavebného úradu zabezpečovať samostatne mestská 
časť Bratislava – Lamač na adrese:

Malokarpatské námestie č. 9
841 03 Bratislava

15.01.2014 (streda) bude prvým stránkovým dňom po presťahovaní v čase
od 08.00 h – 12.00 h a od 13.00 h – 17.00 h.

Od 01.01.2014 do 14.01.2014 bude podateľňa Miestneho úradu mestskej časti Bratislava – 
Lamač prijímať podania týkajúce sa stavebného konania vo svojich priestoroch v budove na 
Malokarpatskom námestí č. 9, 841 03 Bratislava

podľa stanovených stránkových hodín podateľne

 Pondelok 08:00 - 12:00 13:00 - 17:00
 Utorok 08:00 - 12:00 13:00 - 15:00
 Streda 07:30 - 12:00 12:30 - 17:00
 Štvrtok 08:00 - 12:00 13:00 - 16:00
 Piatok 08:00 - 12:00

K 31.12.2013 sa zrušil Spoločný stavebný úrad zriadený pre mestskú časť Bratislava – Devín-
ska Nová Ves a mestskú časť Bratislava – Lamač.

OzNAM

Mestská časť Bratislava – Lamač

PREDÁ

parkovací box na Heyrovského ulici č. 1.

Presné informácie a podmienky o obchod-
nej verejnej súťaži sú zverejnené na webo-
vej stránke www.lamac.sk v sekcii Profil 
verejného obstarávateľa – Verejné ob-
chodné súťaže alebo na úradnej tabuli. 

Ako to vidím ja                                                                                                                                                      
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Zastupiteľstvo navštívil primátor                

Podobne ako v  predchádzajúcich dvoch ro-
koch bol hosťom posledného zastupiteľstva 
v kalendárnom roku primátor Bratislavy Milan 

Ftáčnik. V  takmer dvojhodinovej diskusii od-
povedal na otázky všetkých poslancov. V úvo-
de debaty sa poslankyňa Gabriela Bizoňová 
pýtala na to, prečo mesto v  prípade plánov 
postaviť pumpu na Lamačskej ceste vydalo 
kladné stanovisko k  investičnej činnosti, hoci 
lokalizovanie čerpacej stanice v  tomto území 
je z  hľadiska blízkosti železničnej trate, zasta-
vaného územia a frekventovanej úzkej komu-
nikácie absolútne nevhodné. Primátor Ftáčnik 
odpovedal, že mesto posudzuje zámer len 
z  hľadiska zadefinovania funkčného využitia 
danej plochy v územnom pláne mesta. „To bolo 
v tomto smere v poriadku, preto mesto vydalo 
kladné stanovisko. Či tam pumpa ako stavba 
naozaj vznikne je v kompetencii a na rozhod-
nutí stavebného úradu,“ uviedol Ftáčnik.

Na križoVatku „Pri PaNtLoVi“ NeMá 
MeSto PeNiaZe
Renáta Ocilková a po nej aj ďalší poslanci sa za-
ujímali o stavbu križovatky „pri Pantlovi“. Primá-
tor priznal, že z desiatich križovatiek, ktoré by 
mesto chcelo postaviť, považuje túto „lamač-
skú“ za jednu z dvoch najpotrebnejších. „ Mesto 
na ňu však nemá peniaze, “ priznal primátor. 
Dodal, že je to kvôli starým dlhom, ktoré mesto 
musí platiť. „ Je to 20 miliónov eur ročne,“ zdô-
raznil Ftáčnik. Na výstavbu svetelnej križovat-
ky by bolo potrebných milión eur. „Investičné 
možnosti v rámci celej Bratislavy sú ale úrovni 
len 600 až 700 tisíc eur,“ skonštatoval primátor. 
Poslanec Radoslav Olekšák otvoril viacero tém, 
ktoré sa týkajú dopravy. Upozornil napríklad 
na to, že na svetelnej križovatke pri železničnej 
stanici Lamač nefunguje už dlhší čas dynamic-
ké riadenie, ktoré spôsobuje zápchy v  smere 
z Lamača. Primátor prisľúbil, že túto vec bude 
riešiť, rovnako tak podporil čo najrýchlejšie 
riešenie kruhového objazdu pri križovatke Dia-
mant. Poslankyňa Júlia Ondrišová pripomenula 
tému NDS a protihlukovej steny. Primátora po-
žiadala, aby pri rokovaniach s NDS bol prítomný 
aj zástupca mesta. Primátor reagoval, že mesto 
bude spolupracovať. 

ChCe BratiSLaVa NaoZaJ ZruŠiť  
JaZdeCkú PoLíCiu?
Poslanec Pavol Čech sa pýtal na jazdeckú po-
líciu a plány mesta ju zrušiť. „ Je to nepocho-
piteľné, „ povedal Čech. Pripomenul, že práve 

v  Lamači, vďaka blízkemu zalesnenému úze-
miu i  chatovej oblasti je využitie jazdeckej 
polície potrebné dennodenne. „ Navyše práve 
jazdecká polícia môže úspešne monitorovať 
napríklad stav čiernych skládok, s ktorými my 
máme v Lamači najväčší problém zo všetkých 
mestských častí, „ zdôraznil poslanec Pavol 
Čech a ako príklad uviedol lokalitu Plánky. Pri-
mátor reagoval, že mesto zvažuje efektívnosť 
jazdeckej polície. „Podľa doterajších správ sa 
neukazovala opodstatnenosť jazdeckej po-
lície, budem preto rád, ak od vás dostanem 
podnety o jej potrebe,“ uviedol Ftáčnik. 

téMou aJ PoPLatky LaMaČa Pre BVS 
a oPraVa CieSt a ChodNíkoV
Poslanci sa pýtali aj  na možnosti vrátiť časť 
peňazí , ktoré v  sume niekoľko desiatok ti-
síc eur platí mestská časť Bratislavskej vodá-
renskej spoločnosti. Zaujímalo ich, či by BVS 
nemohla tieto poplatky sčasti vrátiť v  rámci 
sponzorského príspevku na opravu strechy na 
základnej škole, prípadne iné zelené projekty. 
„Táto možnosť je síce z dividend BVS, no mest-
skí poslanci rozhodli , že najbližšie dva roky sa 
na dividendy BVS siahať nebude. BVS má totiž 
rozširovať vodovodnú a kanalizačnú sieť, „ skla-
mal poslancov primátor Milan Ftáčnik. Rovna-
ko neradostne vyznelo aj jeho konštatovanie 
ohľadom opráv ciest a  chodníkov. „Mesto by 
potrebovalo 10 miliónov, no v skutočnosti má 
na tieto účely len 600.000 eur, preto aj v Lama-

či sa snažíme opravovať len to naozaj najnut-
nejšie,“ povedal primátor. Poslankyňa Anna 
Marková poukázala na pretrvávajúci problém 
nedostavanej nemocnice Rázsochy. Primátor v 
tejto súvislosti konštatoval, že je to otázka pre 
Ministerstvo  zdravotníctva SR.

em

LaMaČ PatriL k týM, ktorí Si NaJViaC 
PriPoMeNuLi CyriLo-MetodSké VýroČie
V  rámci osláv 1150. výročia príchodu vieroz-
vestcov sv. Cyrila a Metoda na naše územie sa 
na Slovensku konali podujatia, výstavy, kon-
certy a verejné stretnutia . Okrem toho na nie-
ktorých miestach pribudli súsošia solúnskych 
bratov. Medzi takéto miesta patrí aj  Lamač. 
Mestskú časť ozdobuje na Malokarpatskom 
námestí súsošie sv. Cyrila a Metoda, ktoré vy-
tvoril Lamačan Matej Smrek. Okrem Lamača 
majú súsošie sv. Cyrila a Metoda iba v Martine, 

Trakoviciach, Vranove nad Topľou, Hlohovci 
a Turzovke. 
Okrem súsošia sv. Cyrila a Metoda na Malokar-
patskom námestí však musíme pripomenúť aj 
cyrilo-metodský dvojkríž, ktorý sa vďaka ini-
ciatíve poslankyne Marty Janyškovej postavil 
v  júli nad Lamačom. Katastrálne najmenšia 
mestská časť Bratislavy sa tak suverénne naj-
väčším podielom zúčastnila na oslavách 1150.
výročia vierozvestcov zo všetkých 17 mest-
ských častí hlavného mesta 
Význam roku 2013 ako výročia cyrilo-me-
todskej tradície pre Lamačan zhodnotil aj 
bratislavský arcibiskup – metropolita Sta-
nislav Zvolenský.

„Bol to rok, ktorý priniesol veľa podnetov 
k  uvažovaniu o  viere. Ľudia si uvedomili, že 
v živote je potrebná viera, nemusí to byť prá-
ve viera v Boha, no určite viera v niečo, čo nás 
prevyšuje. Vieru napríklad potrebuje uvedo-
menie si, že na zlo sa nemá odpovedať zlom, 
ale dobrom,” dodal.
Tento rok svojím duchovným odkazom sú-
visiacim s  výročím príchodu vierozvestcov 
poskytol dostatok možností uvažovať o  tom, 
že “prekonávať zlo dobrom“ má zmysel. Pova-
žujem ho preto za veľmi pozitívny a som zaň 
vďačný.“

Mons. Stanislav Zvolenský
arcibiskup - metropolita
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Predvianočný koncert priniesol ľudové tance 
i barokovú hudbu                                                                      

V pondelok 9. decembra sa v kinosále uskutočnil 
koncert pod názvom Od Adventu k  Vianociam, 
ktorý v  spolupráci s  mestskou časťou pripravilo 
občianske združenie Gomart. Vo viac ako hodino-
vom programe vystúpili žiaci ZÚŠ Jána Albrechta 
a ZUŠ Miloša Ruppeldta, bývalé členky Lúčnice, ta-
nečníci Eliška Guldanová a Ján Petrenka, spevácky 
zbor Kyrrilomethodeon a hudobný súbor Chorea 
Antiqua. Záver koncertu patril známej skladbe Ti-
chá noc v podaní všetkých účinkujúcich.

Mikuláš aj v tomto roku rozsvietil stromček 
na námestí                                                                                         

„Mikuláš, rozsvieť nám stromček,“ týmto volaním 
lamačské deti dali 6. decembra minútu po se-
demnástej pokyn na to, aby na Malokarpatskom 

námestí zažiaril Lamačský vianočný stromček. 
Ten osadili aj v tomto roku členovia Spolku vyslú-
žilých vojakov M. R. Štefánika v Lamači. 
Deti potom v  kinosále privítal Mikuláš spolu 
s  čertom. Tie odvážnejšie deti im aj  zaspieva-
li a  zarecitovali, všetky však dostali sladkosti 
a malú hračku. Po rozlúčke s Mikulášom a čer-
tom si deti mohli pozrieť film Sniežik.

Divadielko naplnili Vianoční koledníci                        

Posledné tohtoročné nedeľňajšie divadielko pre 
deti sa nieslo celkom logicky v  predvianočnej 
atmosfére. Predstavenie pod názvom Vianoční 
koledníci sa postaralo o dobrú náladu a dokáza-
lo deti aktívne vtiahnuť do hry. Deti sa na záver 
predstavenia mohli tešiť z  odmien a  samozrej-
me sa nezabudlo na tie deti, ktoré nakreslili svo-
je zážitky z novembrového divadielka.

Rodinný stolnotenisový turnaj v ŠH Na barine                                                                                 

Dňa 7.decembra v čase od 9:00 do 14:00 zorgani-
zovala MČ Bratislava – Lamač v spolupráci s Ko-
misiou školstva a športu Rodinný stolnotenisový 
turnaj rodičov a detí v športovej hale Na barine. 

Turnaja sa zúčastnilo 14 súťažiacich, ktorí boli za-
radení do 3 kategórií – I. kategória – detí do 10 
rokov, II. kategória – deti nad 10 rokov, III. kategó-
ria – štvorhra rodičov a detí. 
Na turnaji si zahrali aj starosta Lamača Peter 
Šramko a  predsedníčka Komisie pre školstvo 
a šport Mária Imrichová. 
Atmosféra bola výborná rodinná a čo nás poteši-
lo najviac, rodiny sa vzájomne povzbudzovali, čo 
potvrdila aj účasť ostatných členov súťažiacich 
rodín. Tí sa počas setov mohli vďaka veľkej ochote 
správcu športovej haly pána Milana Malíka vyšan-
tiť na lanách, gymnastických kruhoch a  s  fitlop-
tami. Poďakovanie patrí aj nájomcovi športovej 
haly - občianskemu združeniu Paint Education za 
bezodplatné prenajatie hracieho priestoru.

A tu sú mená víťazov: V prvej kategórii – deti do 
10 rokov vyhral Damián Kachút, v  II. kategórii – 
deti nad 10 rokov - zvíťazil Filip Šramko, a v  III. 
kategórii, v ktorej sa hrali štvorhry rodičov a detí 
vyhrala rodina Markovcov. 
Po úspešných zápasoch sa zúčastneným hráčom 
i  usilovne povzbudzujúcim fanúšikom rozdali 
sladké odmeny a  vecné ceny. Za naozaj pekné 
a  kvalitné ceny ďakujeme sponzorovi Rodinného 
stolnotenisového turnaja spoločnosti Bory, a.s. 

Svetlana Maňová

Ako je už v  Lamači tradíciou, pár dní pred Štedrým dňom si samospráva 
uctila seniorov, ktorí na svojej životnej púti osireli. Na štedrovečernú večeru 
pre osamelých pozvala Komisia pre veci sociálne, zdravotné a bytové 170 
seniorov. Drvivá väčšina z  nich sa zišla vo štvrtok 19. decembra v  jedálni 
základnej školy na Malokarpatskom námestí (obrázok č. 1). Tí, ktorí prísť 
nemohli, dostali domov ovocné balíčky. Všetkým prítomným sa prihovorili 
páni farári Miroslav Michalka a Boris Mišina, starosta i poslanci mestskej čas-
ti Lamač. O tom, že sa seniorom podujatie páči svedčia aj slová niektorých 
z nich. Pani Magdaléna Kollárová a Mária Blažejová (obrázok č. 2) sa vždy 
potešia, že tu stretnú svoje kamarátky. Pre pani Máriu je to jedna z  mála 
možností , ako počas roka postretávať známych, keďže sa už ťažko pohybu-
je a väčšinu času je nútená ostať doma. „ Sme veľmi spokojné a ďakujeme 

za tento večer, „ zhodli sa obe dámy. Príjemnú atmosféru ocenil aj Ondrej 
Káľavský, ktorý si podobne ako ostatní štrngol na zdravie so starostom (ob-
rázok č. 3). „ Vždy je tu veľa ľudí, je to tu veľmi dobré,“ povedal.
Už 85 roční Štefan Lofaj a Ladislav Nemec (obrázok č. 4) pochválili nielen pod-
ujatie, ale aj samotnú večeru. „ Tuná fantasticky varia, klobúk dole pred kuchy-
ňou, „ skonštatovali.  „Tešíme sa z toho, že tu sme, tešíme sa na program, tešíme 
sa z celého večera,  „nechali sa počuť aj Barbora Padyšáková a Mariana Smutná 
(obrázok č. 5), ktorá nezabudla dodať, že počas tohto večera smutná nikdy 
nie je. Podobne tak hovorili aj Mária Barinová a Anna Murínová (obrázok č. 6).
Potom, čo seniorom zaspievali a zatancovali deti zo základne školy, sa už 
všetci mohli pustiť do chutnej večere - po prípitku nasledoval vývar, losos 
so zemiakovým šalátom, zákusok a ovocie (obrázok č. 7).

Na štedrovečernej večeri pre osamelých sa zišla veľká lamačská rodina                                                                                                                                                               

(1)

(2)

(4)

(7)

(6)

(5)(3)
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Milí Lamačania, dovoľte, aby som v skrátenej for-
me prezentoval odpočet našej činnosti v  uply-
nulom roku. Na úvod musím žiaľ konštatovať, 
že sme museli na predposlednom zastupiteľstve 
konštatovať nesplnenie investičného plánu na 
rok 2013 zo strany miestneho úradu, najmä v ob-
lasti budovania nových parkovacích miest.

reVitaLiZáCia NáMeStia BeZ BytoV
Hlavný bod nášho programu vypracovanie 
územného plánu zóny Malokarpatského ná-
mestia je v poslednom štádiu, čaká na verejné 
prerokovanie a  pripomienkovanie zo strany 
občanov našej mestskej časti, tak aby sme ho 
v  jarných mesiacoch mohli definitívne schvá-
liť. Významným spôsobom pokročilo i  riešenie 
územného plánu na Zečák, kde však proces 
schvaľovania bude oveľa komplikovanejší. Som 
rád, že náš klub v zárodku zmietol zo stola úva-
hy o stavebnej uzávere a pokračuje sa v prácach 
na tomto strategickom dokumente. Bol to práve 
náš klub, ktorý vyčlenil na obidve aktivity finan-
cie v rozpočte.

BudoVaNie detSkýCh ihríSk  
a VoĽNoČaSoVé aktiVity
V minulom roku sa bohužiaľ podarilo urobiť len 
oplotenie detských ihrísk, nevyčerpané pros-
triedky sme presunuli do tohto roku. Úspešne 
sa rozbehli kultúrne, sociálne a  seniorské akti-
vity v  Spoločenskom centre Lamač. Podporili 
sme dotáciami rôzne športové kluby, lamačský 
futbal i tento rok dostane rovnakú sumu 20 tis. 
EUR, pretože nám veľmi záleží na športovom vy-
žití najmä lamačských detí a mládeže. Podporili 
sme aj našich karatistov, aby mali konečne sta-
bilné priestory na Borinskej ulici, keďže títo ro-
bia svojimi výkonmi Lamaču obrovskú reklamu 
a zaslúžia si našu pozornosť a podporu. Schválili 
sme aj stabilné priestory pre rodinné centrum 
Obláčik, kde na návrh nášho klubu im bude 
mestská časť hradiť v rámci podpory aj energie. 
Podporili sme a  budeme podporovať projekt 
voľnočasového areálu, ktorý zrevitalizuje okolie 
našej školy pre všetkých obyvateľov. 

kuLtúrNe a SoCiáLNe aktiVity, ŠkoLStVo 
– akCie Pre deti, MLadýCh a SeNioroV
V  minulom roku sme zrealizovali vyše 50 kul-
túrnych podujatí, budeme v  nich pokračovať 
i v tomto roku. Veľmi ma teší bohužiaľ nedoce-
nená spolupráca s OZ, Lamačania, ktorí okrem 
obľúbených tančiarní, krásnej recitačnej súťaže, 

skvelej chorvátskej konferencie za účasti pánov 
veľvyslancov, urobili fantastický program prvé-
ho dňa Rozálskych hodov. Na návrh predsedníč-
ky klubu M. Janyškovej sa pri príležitosti 1150. 
výročia príchodu sv. Cyrila a Metoda sponzorsky 
postavil na kopci Háj krásny vysoký dvojkríž. 
V sociálnej oblasti náš klub garantoval pokračo-
vanie v programe seniorských obedov, ktoré sa 
čoraz viac tešia vašej obľube. V oblasti školstva 
sme zabezpečili pokračovanie obnovy budovy 
na Zlatohorskej ulici, po súťaži sme prenajali 
priestory školy na Borinskej ulici a  podporili 
vznik súkromnej škôlky i  jasličiek v budove bý-
valého miestneho úradu na Heyrovského ulici. 
Náš klub navrhol a podporil jasné a systémové 
pravidlá pre financovanie originálnych kompe-
tencií pre ŠKD, materskú školu i školskú jedáleň, 
ktorú sme začlenili pod miestny úrad. Na pro-
test proti zlej politike ZMOS-u  v  oblasti finan-
covania školstva a taktiež preto, že sa Bratislava 
stala členom tejto organizácie, sme úspešne 
iniciovali skončenie členstva Lamača v ZMOS-e, 
čím taktiež šetríme finančné prostriedky. Deti, 
seniori, školstvo sú pre náš klub jednoznačnou 
prioritou, čo potvrdzujú všetky naše návrhy 
a hlasovania v týchto oblastiach.

ParkoVaNie V MeStSkeJ ČaSti
Naďalej sme odmietali nezmyselnú spoločnú 
parkovaciu politiku mesta. Preto sme nezačali 
riešiť rezidentské parkovanie v  našej mestskej 
časti. Vo februári minulého roka sme iniciovali 
zverenie Bakošovej ulice do správy mestskej 
časti, čo sa nám aj na úplnom konci roku 2013 
podarilo. Nevyčerpané peniaze na vybudova-
nie parkovísk zo zatrávňovacích dlaždíc spolu 
s  novými peniazmi budeme ako prioritu tlačiť 
i tento rok. 

doPraVNá iNFraŠtruktúra
Bola dokončená zóna 30 v  starom Lamači, žiaľ 
s kontrolou tohto príkazu máme i napriek našim 
intervenciám problémy. Nepodarilo sa dosiah-
nuť žiadne navrhované riešenie pre obmedze-
nie prejazdu vozidiel na ul. Pod Zečákom, preto 
chceme tento rok vybudovať aspoň dva retar-
déry na spomalenie uháňajúcich áut. V  štádiu 
rozpracovania je i vybudovanie nového bezpeč-
ného priechodu pri Lidli, spolu s vybudovaním 
kruhového objazdu pred Baumaxom. Bohužiaľ 
pre lajdáckosť a zaspatosť magistrátu tieto dve 
priority ostali nedokončené a budú sa naťaho-
vať aj v tomto roku. 

VZťaCh MeSta k LaMaČu
Na pozvanie nášho klubu k nám opäť zavítal pri-
mátor nášho mesta. Chvalabohu i keď tesne pred 
Vianocami a len na jednom úseku, ale predsa sa 
zrealizovala oprava chodníkov na Vrančovičovej 
ulici. Budeme maximálne tlačiť, aby ďalšie rie-
šenie havarijného stavu chodníka neprišlo po 
takmer desiatich rokoch tak ako teraz.

žiVotNé ProStredie
Na návrh člena nášho klubu sa navýšil počet pra-
covníkov našej čaty o dvoch od polovice novem-
bra 2013, aby lepšie mohli zvládať letnú i zimnú 
údržbu. V  minulom roku sa podarilo po dlhých 
peripetiách zrevitalizovať jazierko na Barine, pre-
sunuli sme peniaze na tento rok na vytvorenie 
venčovísk pre psov v našej mestskej časti. 

kVaLitNeJŠia Mhd
Linka č. 130, ktorú sme mali vo volebnom 
programe, premávala úspešne celý minulý rok 
a na základe vášho záujmu i ohlasov bude pre-
mávať v tom istom režime i v roku 2014. Poda-
rilo sa nám v  rámci možností zabezpečiť pre-
mávku nízkopodlažných vozidiel linky č. 63 na 
celodenných poradiach.

Na záver mi dovoľte poďakovať členom našich 
komisií za ich obetavú prácu, nápady a podnety, 
taktiež ďakujem pani poslankyni Bizoňovej, že 
i napriek krásnym materským povinnostiam bola 
svojím prístupom a  nápadmi oporou nášho za-
stupiteľstva, veľké ďakujem patrí pani poslankyni 
Imrichovej a Ondrišovej za výbornú spoluprácu, 
že vždy konštruktívne a  vecne riešili problémy 
Lamača v  prospech všetkých obyvateľov. Som 
rád, že i  napriek rôznym politickým tričkám vie 
náš klub s týmito troma dámami pekne spolupra-
covať, veď tu na komunálnej úrovni nemá miesto 
politikárčenie, ale vecné riešenie každodenných 
problémov. Ďakujem vám všetkým milí Lamača-
nia za vaše podnety, rady, pochvaly i kritiku. Preto 
i v roku 2014, držme spolu Lamačania!

Radoslav Olekšák – poslanec Mz

Krajší Lamač pre všetkých za rok 2013: linka č. 130, územné plány, detské ihriská a riešenie školstva                                      

Odpočet plnenia volebného programu poslancov zvolených za SMER-SD: Marty Janyškovej, Anny Markovej, Pavla Čecha a Radoslava Olekšáka

Jedným z 18 ocenených seniorov roka sa stal 
aj Jozef Výboh, obyvateľ Domova seniorov 
Lamač. Pán Výboh si ocenenie prevzal v  Boj-
niciach, kde ceny Senior roka už po ôsmykrát 
odovzdávala nezisková organizáciia Fórum 
pre pomoc starším (FpPS) so sídlom v  Prie-
vidzi, ktorá pôsobí po celom Slovensku.
Jozefa Výboha , niekdajšieho vedeckého pra-
covníka a vysokoškolského učiteľa nominoval 
na ocenenie v ankete Domov seniorov Lamač. 
V  odôvodnení nominácie sa uvádza, že oce-

nenie Senior roka si Jozef Výboh zaslúži za 
dlhoročnú prácu pri vedení samosprávy, za 
nezištnú a bezprostrednú pomoc obyvateľom 
Domova seniorov Lamač i  za vedenie a  prí-
pravu časopisu obyvateľov tohto domova. Na 
samotnom odovzdávaní cien v Zlatej sále Boj-
nického zámku zazneli tieto slová: „Jozef Vý-
boh je človek , ktorý dokázal a stále dokazuje, 
že nie slová, ale činy sú podstatné, aj preto mu 
ocenenie patrí právom!“

Seniorom roka 2013 je aj Lamačan                                                                                                                                                                                              
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Na ostatnom zasadaní miestneho zastupi-
teľstva v  roku 2013 predložil lamačský úrad 
správu o plnení uznesení miestneho zastupi-
teľstva. Zo správy vyplýva, že v rámci uznesení 
platných k 10. decembru 2013 sa úradu poda-
rilo splniť 8 uznesení, zatiaľ čo v zozname ne-
splnených uznesení je 40. 
Nesplnené uznesenia miestneho zastupi-
teľstva sú rozdelené podľa rokov a  sú medzi 
nimi aj také, ktoré dlhodobo čakajú na rieše-
nie. Vôbec najstarším takýmto uznesením je 
zabezpečenie dodávateľa územnoplánovacej 
dokumentácie na úrovni zóny pre revitalizáciu 
Malokarpatského námestia. Zo strany úradu 
ho považujeme za splnené, lebo dodávateľ 
pracuje na tomto pláne. Pokiaľ by uznesenie 
bolo spracovať dokumentáciu do termínu, 
tu by som chápal neochotu poslancov pova-
žovať uznesenie za nesplnené. K  podobným 
dlhotrvajúcim záležitostiam patrí aj riešenie 
územnoplánovacej dokumentácie zóny Zečák 
i výstavba kontajnerových stojísk, teda uzne-
senia z  roku 2010. uznesenie o  Zečáku je 
vzhľadom na široký zásah územia a  množ-
stvo pripomienok v  rozpracovaní a  termín 
doriešenia vidím najskôr v priebehu budú-
ceho roka. rokovania o  výstavbe kontajne-
rových stojísk, o čom bolo na zastupiteľstve 
rokované už v roku 2010, budú v prípadoch 
reálneho rozšírenia počtu parkovacích miest 
doriešené v  jarných mesiacoch roku 2014, 
ako bolo doporučené zastupiteľstvom. V prí-
pade Malokarpatského námestia a  Zečáku 
boli v  rámci decembrového zastupiteľstva 
predložené nové informácie, v prípade kon-
tajnerových stojísk sa v  predloženej správe 
iba konštatuje, že „v úlohe sa bude pokračo-
vať na jar 2014“, nakoľko sa pripravuje har-
monogram konkrétnych krokov s  časovým 
harmonogramom.
Medzi nesplnenými uzneseniami, ktoré boli 
zastupiteľstvom Lamača prijaté v  roku 2011 
sú napríklad uznesenia o riešení protihlukovej 
steny pri diaľnici, vybudovanie križovatky „pri 
Pantlovi“ či žiadosť o  bezplatný úsek diaľnice 
po križovatke Diamant s  cieľom znížiť počet 
áut prechádzajúcich Lamačom. Vo väčšine prí-
padov je problém v tom, že orgán, v kompe-
tencii ktorého je riešenie (Národná diaľničná 
spoločnosť, Magistrát hlavného mesta Sr, 
Ministerstvo dopravy Sr), nespolupracuje, 
nekomunikuje, prípadne nemá potrebné 
finančné prostriedky na realizáciu uznese-
ní. o  postupoch v  jednotlivých úlohách boli 

Väčšina uznesení miestneho zastupiteľstva ostáva v plnení                                                                                                    
Stručný prehľad nesplnených uznesení je doplnený komentárom starostu P. Šramka (kurzíva)

Pomôžte rozhodnúť, ako by mal Lamač vyzerať v budúcnosti

Vážení obyvatelia Lamača, 

v súčasnosti sa spracováva Komunitný plán a Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
MČ Bratislava - Lamač. 

Nakoľko by sme radi, aby sa spoločnými silami prispelo k  skvalitneniu podmienok života 
na území mestskej časti, bude vypracovaný dotazník, ktorý do značnej miery môže napo-
môcť   tomu, aby vaše konkrétne návrhy, mohli byť podnetom pre plánovanie a  následnú 
realizáciu investičných aktivít na území mestskej časti do budúcnosti. 

Tento dotazník môžete prísť vyplniť

od 13.01.2014 do 20.01.2014
na Miestny úrad MČ Bratislava – Lamač, Malokarpatské námestie 9, zároveň bude prístupný 
aj na webovej stránke www.lamac.sk, na prevádzke pošty v Dome služieb na Malokarpat-
skom námestí č. 7 a v predajni Tesco - expres na Malokarpatskom námestí č. 3. 

Pokiaľ by ste mali akékoľvek otázky týkajúce sa vyplnenia tohto dotazníka, môžete požiadať 
o vysvetlenie na telefónnom čísle: 02/64780065 alebo na e-mailovej adrese: 
schinglerova@gmail.com.

Dotazník bude anonymný a bude použitý iba pre účely spracovania Programu hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja (PHSR) MČ Bratislava – Lamač a Komunitného plánu MČ Bratislava – Lamač.

Na čo je potrebný PHSR?                                                                                                       
Aktuálny Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja (PHSR) je pre rozvoj mestskej časti po-
trebný z hľadiska možnosti čerpania štrukturálnych fondov EÚ v novom programovacom ob-
dobí 2014-2020. V  prípade Lamača je nový PHSR potrebný aj z  dôvodu veľkých rozvojových 
aktivít v lokalite Bory a Zečák. Investičné akcie do rozvoja technickej a dopravnej infraštruktúry 
a občianskej vybavenosti, na ktorých sa bude musieť podieľať aj mestská časť, si vyžadujú plán 
rozvoja a časových následností ich realizácie. Tie definuje práve PHSR.

informácie už viackrát predložené. Len pre 
krátkosť – križovatka pri Pantlovi je snahou 
našej MČ viac ako 20 rokov. konečne v tomto 
volebnom období sa podarilo dosiahnuť na 
magistráte, aby sa vyčlenili fin. prostriedky 
na projekt a  v  súčasnosti prebieha schvaľo-
vanie stavebného povolenia. Z  mojej strany 
je to obrovský pokrok, avšak väčšina nášho 
zastupiteľstva hodnotí túto úlohu úradom za 
nesplnenú. aj tu by som čakal trochu ústre-
tovosti, napr. uznať ako čiastočne splnenú. 
Na zmenu rozhodnutia ministrov dopravy 
o  možnosti zrušenia spoplatnenia diaľnice 
v časti po výjazd pri Stupave som spolupraco-
val s viacerými starostami a primátormi oko-
litých obcí a nepodarilo sa zmeniť tento stav. 
Nesplnené uznesenia z  roku 2012 sa týkajú 
napríklad rokovaní o  výstavbe multifunkčnej 
športovej haly Na barine. V  tomto prípade 
s  úradom nespolupracuje investor a  neplní 
si záväzky ani voči projektantom. Pre úrad je 
ťažké plniť úlohy, keď má využívať len slušné, 
normálne komunikačné prostriedky. a  zase 
je možnosť konštatovať, že úrad si neplní 
úlohy. Je to ozaj len vina úradu? 
Sú tu aj viaceré uznesenia, ktoré sa týkajú rieše-
nia parkovania a dopravnej situácie v mestskej 

časti. Tie narážajú podľa konštatovania  predlo-
ženej správy na chýbajúce financie mesta, prí-
padne mohli byť riešené iba v rámci možností, 
stanovených zákonom. Spomína sa tu aj od-
predaj objektu „minitržnice“ pre mestskú časť, 
kde sa uvádza, že spoločnosť vlastniaca objekt 
doteraz nepredložila cenovú ponuku na od-
predaj. Medzi uzneseniami, ktoré boli zadané 
na riešenie v roku 2012 sa nachádza aj uznese-
nie o odstránení antény mobilného operátora 
Orange z  bytového domu na Heyrovského 8 
a jej presun do extravilánu obce. Táto požiadav-
ka je aj v uznesení z roku 2013. Konštatuje sa, že 
spoločnosť Orange zatiaľ anténu nepresunula. 
tu môžeme konštatovať, že protistrana maxi-
málne využíva svoje postavenie a spolu s pá-
nom poslancom Čechom sa vykonali mnohé 
výzvy a  kroky, avšak orange odoláva. túto 
úlohu sa nepodarilo splniť ani pani starostke 
keltošovej a snahy boli obrovské.
V rámci uznesení prijatých v roku 2013 sú via-
ceré v plnení. Týkajú sa napríklad zachovania 
jazdeckej polície v Bratislave a požiadavky jej 
dennodennej prítomnosti v Lamači, rokovania 
so zástupcami Národnej diaľničnej spoločnos-
ti či riešenia kruhového objazdu pri križovatke 
Diamant. 
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Komentár k brožúrke dodávateľa tepla 
BES, s.r.o rozdanej obyvateľstvu                                                  

Pán JUDr. Vereský, konateľ BES, s.r.o. vyrobil 
brožúrku s názvom „Pravda o nájomnom, cene 
tepla a odpojovaní, - čo hovoria dokumenty“ 
(ďalej v  skratke „BES brožúrka“ ) a  nechal ju 
rozdistribuovať do schránok bytov, do ktorých 
BES dodáva teplo. Dovoľte doplniť k  nej nie-
ktoré vážne fakty. 
Advokátska kancelária poskytla starostovi aj 
poslancom stanovisko, že BES, s.r.o. by mala 
aj naďalej platiť Lamaču inflačné nájomné za 
lamačské obecné objekty ako 7 rokov dote-
raz,   nie podľa nového a  pre BES výhodného 
výpočtu spomenutého v BES brožúrke. Lama-
čanom BES vždy účtuje za teplo rastúce inflač-
né ceny, ale domáha sa platenia nájomného 
v skoro nemennej výške (s presnosťou niekoľ-
kých %) až do roku 2035. 
Graf na strane č. 10 BES brožúrky hovorí, že 
vplyvom „modelu MČ BA-L“ , teda podľa do-
terajšieho výpočtu ceny nájomného v Lamači, 
cena tepla v Lamači postupne porastie od cca 
0,1395 €/kWh na cca 0,1475 €/kWh , teda o cca 
5,4% za 20 rokov. Ten istý graf sugestívne budí 
dojem, že v Lamači vplyvom výpočtu nájom-
ného podľa „Modelu BES“ ceny tepla najbliž-
ších 20 rokov neporastú. Je však všeobecne 
známe, že v  SR ceny tepla v minulosti drama-
ticky inflačne rástli. Napríklad podľa denníka 
Pravda z  8.10.2013 v  článku „Teplo nezdražie 
, bytovky sú však v  nevýhode“ sa ceny tepla 
v SR od roku 1997 do roku 2013 zvýšili z cca 
5 €/GJ na cca 30 €/GJ. To je 6-násobok cien 
v roku 1997 , alebo 500%-ný nárast cien tepla 
za 16 rokov.  
Ak bude inflácia cien tepla v SR podobná naj-
bližších 20 ako bola ostatných 16 rokov, ceny 
tepla by za 20 rokov aj v  Lamači mali narásť 
o cca 500% až 600 % oproti dnešku. To je pri-
bližne 100 krát vyšší nárast ako 5,4% -ný ná-
rast ceny tepla spôsobený podľa BES brožúrky 
„modelom MČ BA-L“. Na strane 23 BES bro-
žúrky autori tvrdia, že „je prakticky nedosiah-
nuteľné vyprodukovať maximálny primeraný 
zisk, to znamená, že každoročný zisk je nižší 
ako maximálny“. Možno spočítať, že maxima-
lizáciu svojho zisku sa snaží BES dosiahnuť tak, 
že by do roku 2035 firma BES platením nižšie-
ho nájomného ako doposiaľ, ušetrila celkovo 
približne 500 tisíc € (pri modeli 3% inflácie). 
Ale zároveň by to do roku 2035 spôsobilo vý-
padok lamačského rozpočtu v  objeme   tých 
istých cca pol milióna €. 
Zdá sa, že Lamačania budú skoro s  istotou fir-
me BES platiť aj v budúcnosti cenu za teplo na 
približne hornej hranici ceny schválenej úra-
dom URSO, lebo na výslednú cenu tepla naozaj 
veľmi málo vplýva rozdiel metód výpočtu ná-
jomného, veľmi na ňu vplýva inflácia a trochu 
aj maximalizácia zisku. Je všeobecne známe, že 
zavedením technológií využívajúcich alterna-
tívne a  obnoviteľné zdroje možno znížiť ceny 
centrálne dodávaného tepla o  15% až 25% 
oproti klasickým technológiám, aké máme 
v Lamači. Môžeme sa teda pýtať či sa zníženia 
cien tepla dožijú aj Lamačania. Občania vždy 
zaplatia všetky náklady aj zisk firmám, ktorých 
služby a produkty kupujú. Je len prirodzené, že 

regulačný úrad URSO v  žiadnom prípade ne-
určuje pre dodávateľov tepla nedosiahnuteľný 
maximálny zisk, lebo náhlym skrachovaním 
dodávateľov tepla v krutej zime by mohlo na-
stať reálne riziko uhynutia obyvateľov bytových 
domov podchladením. Peniaze z  rozpočtu MČ 
(tzv. obecnej kasy) dostanú občania Lamača 
naspäť formou mnohých služieb, ktoré posky-
tuje obyvateľom MČ. Ak si uvedomíme , že ce-
loročný rozpočet MČ Lamač je cca 2 milióny €, 
ozaj by bolo pre Lamač veľkou obeťou oželieť 
príjem do rozpočtu MČ v objeme cca pol milió-
na € a možno aj viac. Negatívne by to ovplyvni-
lo napríklad starostlivosť o osamelých seniorov, 
zájazdy seniorov , kultúrne podujatia , podporu 
športu a neziskových organizácií, údržbu verej-
ných priestorov Lamača, platby za teplo verej-
ných budov a školy, škôlky, budovanie detských 
ihrísk v Lamači, atď. 

daniel Valentovič, poslanec MiZ

K názorom poslanca Daniela Valentoviča 
sa vyjadrila Bratislavská energetická 
spoločnosť (BES)                                                                 

V  bulletine sme vyčerpávajúco poukázali na 
fakty, súvisiace s  danou problematikou. Zvo-
lili sme tento postup, aby sme obyvateľom 
Lamača umožnili vytvoriť si vlastný názor. 
K takémuto postupu nás vyprovokovali práve 
opakované neodborné a  skreslené informá-
cie, ktoré prezentoval poslanec miestneho 
zastupiteľstva Ing. Valentovič. Všetko, čo je  
v bulletine zverejnené sú len fakty a je len sa-
mozrejmé, že každý si má právo vytvoriť vlast-
ný názor, preto toto právo nemôžeme odoprieť 
ani Ing. Valentovičovi. Je len na škodu veci , že 
pán Valentovič ako poslanec a zástupca obyva-
teľov v miestnom zastupiteľstve nebráni záuj-
my svojich voličov s odbornou erudovanosťou, 
tak ako to od neho očakávali, keď mu dali svoj 
hlas. Vyjadrenia p. Valentoviča k situácii do bu-
dúcnosti, resp. úvahy o vývoji ceny a posudzo-
vanie práce Úradu pre sieťové regulácie (URSO) 
sú len jeho populistické hypotézy, ku ktorým 
nepokladáme za potrebné sa vyjadrovať, lebo 
vonkoncom nie sú predmetom bulletinu. Je 
to však pre nás podnet, aby sme obyvateľov 
mestskej časti v blízkej budúcnosti informovali 
o reálnom vývoji cien tepla v Lamači v porov-
naní s cenami tepla na Slovensku.
Ako predstaviteľ Bratislavskej energetickej 
spoločnosti BES, s.r.o. môžem len zopakovať, 
že teplárenstvo v Lamači je na najvyššej tech-
nologickej úrovní a je vybudované v špičkovej 
kvalite. Toto dodáva všetkým obyvateľom, kto-
rí odoberajú naše teplo záruku celoročných 
spoľahlivých dodávok tepla a teplej vody.
Záverom poznámka: Cena tepla na rok 2014 
zostáva na rovnakej úrovni ako v roku 2013.

Judr. Ján Vereský, konateľ BeS, s.r.o.

Zagratulovali sme jubilantom                                    

V stredu 11. decembra sme opäť pozvali  našich 
jubilantov  do Spoločenského centra Lamač  
/SCL/, aby sme im popriali všetko najlepšie 
k  ich narodeninám. Tentoraz to boli tí, ktorí sa 
narodili v  mesiacoch október až december. 

Jubilanti v januári                                   
 hilda Bakošová 97
 helena Pišoftová 93
 Ladislav-Marian hudec  92
 helena Sochorová  91
 Veronika Selková  90
 Mária Matejová  89
 František Miklík  89
 Valéria Stránska  89
 arizka tomšů  89
 adam Pavlovic 88
 Vilma turnerová  87
 Ján Lacko  86
 helena Batošková  80
 anna kráľová 80
 helena královičová  80
 Marta Marková  80
 Margita Masnovičová  80
 Pavel Vajo  80
 emília andrášková 75
 ernest Bocán 75
 Vladimír Palčo 75
 antónia trinksová 75
 Ján Valenta 75

Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V decembri sa v Lamači narodili:                                        

3.12. Laura Čermáková
3.12. kristián Grega
5. 12. tomáš Bachár
21.12. Maxim tóth
22.12. richard Januška
22.12. Nina köglerová
23.12. alexandra Livorová

Podmienkou však bolo, aby  na svojich pleciach 
niesli aspoň 75 rôčkov svojho veku .Oslávenci 
(niektorí za pomoci svojich detí) prichádzali do 
klubu, ktorý bol slávnostne vyzdobený  vianoč-
nými doplnkami. Na stoloch bolo pripravené 
občerstvenie, čakal ich  kvietok a darček. Z po-
zvaných 46 sa zúčastnila viac ako polovica. Žiaľ 
nie všetci mohli prísť, vo vyššom veku rozhodu-
je hlavne zdravie, ktoré je nestále a vrtkavé...
Na úvod vystúpili najmenšie deti z MŠ F. Neri-
ho s krátkym kultúrnym programom.
Oslávencom sa krátko prihovorili starosta Pe-
ter Šramko a  poslanci Anna Marková, Marta 
Janyšková a Radoslav Olekšák. Najstaršou zú-
častnenou  bola  pani Amália Fratričová,  kto-
rá  dovršila 94 rokov. Pri neformálnej debate 
sme si samozrejme spomenuli aj na tých, ktorí 
nemohli prísť, či už kvôli zdravotným problé-
mom, alebo preto, že naše rady už žiaľ, opusti-
li. Ostávajú však v našich srdciach.

anna Marková, 
predsedníčka komisie pre veci  

sociálne, zdravotné a bytové
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Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač v januári
Kultúrna 20. 1. o 17.00 h, sociálna 21. 1. o 17.00 h.

Miestna knižnica Lamač pozýva                                  

Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

•	 Ján Polák vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a  opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek  a  pračiek, vŕtanie dier do panelov  
0905/ 627 321

•	 Doučím angličtinu deti aj dospelých, aj cez ví-
kend 0905/ 222 966

•	 Voda, kúrenie, plyn, oprava a  montáž aj cez  
víkend 0905/429 097, 0911/ 429 097 

•	 Materská škola Heyrovského 4 , Lamač hľadá 
kvalifikovanú učiteľku na trvalý pracovný po-
mer s  nástupom od septembra 2014. Ďalšie 
informácie na tel. čísle: 0948 186 496 alebo 
0264360389

Inzercia                                                                                                    

Kultúrna komisia MiZ pozýva                                        

26. januára o 10.00 h
Divadielko pre deti - kino Lamač Program RC Obláčik na január 2014             

Pondelok
08:00 - 11:30
10:00 - 11:45

18:30 - 20:00

Hráme sa na škôlku (VH)
Herňa pre členky MC Obláčik 
(MH)
Brušné tance pre mamičky (VH)

Utorok
09:30 - 11:00
17:30 - 18:30
19:00 - 20:30

Herňa s Erikou S. a Paťkou (VH)
Biblicko-dramatický krúžok (VH)
Tanec pre radosť (pre členky 
RC) (VH)

Streda
09:00 - 09:45
18:15 - 19:45

Funny English s Katkou (VH)
Angličtina pre dospelých (MH)

Štvrtok
09:30 - 11:00
10:00 - 11:30

19:00 - 20:30

Bábätkovo s Miškou (MH)
Montessori hernička s Erikou F. 
a Andrejkou (VH)
Tanec pre radosť (pre členky 
RC) (VH)

Piatok
09:30 - 11:00
17:30 - 18:30

Hernička s Evkou a Dankou (VH)
Naše vlastnosti (VH)

PODUJATIA:
9. 1. o 17:00 h Tancuj, tancuj vykrúcaj s Luckou - 
ukážková hodina kurzu
9. 1. o 18:30 h Valné zhromaždenie RC Obláčik 
(len pre členov RC)
14. 1. o 16:00 h Zábavné cvičenie pre najmen-
ších - ukážková hodina kurzu
15. 1. o 09:30 h Poradňa dojčenia pre mamičky 
a tehuľky - téma: Dojčenie v tehotenstve
23. 1. o 17:00 h Tvorivé dielničky pre deti – téma: 
Sýkorka v čiapke
Viac informácií o programe a prihlasovaní na pod-
ujatia nájdete na: www.oblacik.sk

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na január 2014                 
13.01.2014 14,00 h - téma: spýtaj sa leká-
ra, stretnutie v klube
13.01.2014 16,00 h - zasadanie výboru
20.01.2014 14,00 h - téma: s čím sa obra-
cať na MÚ, stretnutie v klube
27.01.2014 15,00 h - téma: o práci diplo-
mata. Prednáša Magda Vášaryová, SCL, 
Malokarpatské nám.
Pokračujeme v cvičení Kalanetiky: každý 
utorok o 17,00h, v Spoločenskom centre. 
Mailová adresa: jednotadochodcov.pod-
haj@gmail.com

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00

turnaj seniorov v stolnom tenise
Členovia JDS v Lamači  pravidelne hrávajú stolný 
tenis už  niekoľko rokov tri krát do týždňa v športo-
vej hale Na barine. Aby sme zhodnotili celoročnú 
športovú aktivitu, tak ako každý rok, i v tomto roku 

sme uskutočnili Zimný stolnotenisový turnaj se-
niorov v Lamači. Hralo sa 9. decembra v kategórii 
i muži i ženy. Medzi ženami vyhrala Oľga Stojkovi-
čová, na 2. mieste bola Aurélia Grimplinyová a na 

3. mieste Antónia Mankovická. Medzi mužmi bol 
najlepší Štefan Bartalský, druhý bol Jaroslav Vician 
a tretí Jozef Vajda. terézia kvasničková

Zdravé nepečené dobrôtky v obláčiku
Túto akciu v RC Obláčik si deťúrence nemohli ne-
chať ujsť. Ktoré z nich nemá mlsný jazyk na slad-
ké a ešte keď si svoje výtvory môže aj hneď zjesť. 
Stretnutie detičiek a mamičiek sa nieslo v predvia-
nočnej radostnej atmosfére. Vo veľkých miskách 
boli namiešané rôzne zmesi aj tak trochu z netra-
dičných surovín ako kokosové mlieko, pšeničné 
klíčky, svätojánsky chlebík, či ovocný cukor. Detič-
ky priamo rukami tvorili svoje dielka. Keď si to tak 
všetko nachystali, potom sa všetci usadili a svoje 
dobrôtky ochutnávali...a pravdaže im chutilo.

Janette Vančová

11.1. FULMAYA – dievčatko s tenkými nohami 
18.00 2,50 €

12.1. TOM A JERRY – zimné rozprávky 15.30 
2,50 €

12.1. BEzPEČNÝ PRÍSTAV 18.00 2,50 €
18.1. JOBS 18.00 2,50 €
19.1. DOPISY PRE JÚLIU 18.00 2,50 €

25.1. PRÍBEH FILMU – Fascinujúca cesta sve-
tom filmu 

Sobota:  5. DIEL – Povojnová kinematografia 
/40.roky 20.st./ 17.00 2,50 €

 6. DIEL – Sex a melodráma /50. roky 
20. St./ 18.30 2,50 €

26.1. VEĽKÁ SVADBA 18.00 2,50 €

Program kina na január 2014                                                                                                                                       


